

# Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 231b05

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60 - Fax:+33 (0)3 88 41 39 11

[pressunit@coe.int](mailto:pressunit@coe.int)

internet: [www.coe.int/press](http://www.coe.int/press)

46 members

Albania  
Andorra  
Armenia  
Austria  
Azerbaijan  
Belgium  
Bosnia and Herzegovina  
Bulgaria  
Croatia  
Cyprus  
Czech Republic  
Denmark  
Estonia  
Finland  
France  
Georgia  
Germany  
Greece  
Hungary  
Iceland  
Ireland  
Italy  
Latvia  
Liechtenstein  
Lithuania  
Luxembourg  
Malta  
Moldova  
Monaco  
Netherlands  
Norway  
Poland  
Portugal  
Romania  
Russia  
San Marino  
Serbia and Montenegro  
Slovakia  
Slovenia  
Spain  
Sweden  
Switzerland  
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"  
Turkey  
Ukraine  
United Kingdom



## Council of Europe: Presentation of first report on evaluation of European judicial systems

Strasbourg, 28.04.2005 – The Council of Europe's European Commission for the Efficiency of Justice (CEPEJ) will officially submit its report on evaluation of European judicial systems to the Deputy Secretary General of the Council of Europe, Maud De Boer-Buquicchio, in the presence of the Minister of Justice of the Netherlands, Jan Piet Hein Donner, at the opening of a Conference on Evaluating European Judicial Systems on 2 and 3 May in The Hague (Netherlands).

This first report, which contains data on some 40 European countries, will give the Council of Europe a genuine key to understanding the workings of judicial systems in Europe. Collection and analysis of these essential data should allow decision-makers and the judicial community to identify the main trends in the organisation of courts, pinpoint problems, and help to implement reforms to make justice more efficient.

The conference, which is being organised by the Council of Europe in co-operation with the Ministry of Justice of the Netherlands, will also provide an opportunity to consider practical arrangements for regular evaluation of European judicial systems in the future.

Presentation of the report (on Monday 2 Monday at 10.45am) will, like the rest of the conference, **be open to the press** (Netherlands Congress Centre, Churchillplein 10).

For more information on the conference or to obtain the report or its summary: [www.coe.int/cepej](http://www.coe.int/cepej)

## Conseil de l'Europe : présentation du premier rapport sur l'évaluation des systèmes judiciaires européens

Strasbourg, 28.04.2005 – La Commission européenne du Conseil de l'Europe pour l'efficacité de la Justice (CEPEJ) remettra officiellement son rapport sur l'évaluation des systèmes judiciaires européens à la Secrétaire Générale adjointe du Conseil de l'Europe, Maud de Boer-Buquicchio, en présence du Ministre de la Justice des Pays-Bas, Jan Piet Hein Donner, lors de l'ouverture d'une conférence européenne consacrée à l'évaluation des systèmes judiciaires, qui se tiendra les 2 et 3 mai à La Haye (Pays-Bas).

Ce premier rapport qui comprend des données pour une quarantaine de pays européens permet au Conseil de l'Europe de disposer d'une véritable clé de lecture du fonctionnement de la justice en Europe. La collecte et l'analyse de ces données essentielles devraient permettre aux décideurs et à la communauté judiciaire de comprendre les grandes tendances de l'organisation judiciaire, d'identifier les difficultés et d'aider à mettre en œuvre des réformes pour améliorer l'efficacité de la justice.

La conférence, organisée par le Conseil de l'Europe en coopération avec le Ministère de la Justice des Pays-Bas, offrira également l'occasion d'examiner les modalités futures d'un exercice régulier d'évaluation des systèmes judiciaires européens.

La présentation du rapport, lundi 2 mai à 10h45, est **ouverte à la presse**, tout comme le reste de la conférence (Centre de Congrès des Pays-Bas, Churchillplein 10).

Pour plus d'informations sur la conférence ou pour obtenir le rapport ou son résumé : [www.coe.int/cepej](http://www.coe.int/cepej).

**A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.**